

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, APRIL 3, 1973

(3)

[Text]

The Standing Committee on Broadcasting, Films and Assistance to the Arts met at 11:10 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Stewart (*Cochrane*), presiding.

*Members of the Committee present:* Mr. Arrol, Miss Bégin and Messrs. Beatty, Clark (*Rocky Mountain*), Fleming, Grafftey, Guilbault, Jarvis, Marceau, Marchand (*Kamloops-Cariboo*), Mitges, Nowlan, Reynolds, Rose, Roy (*Timmins*), Stewart (*Cochrane*), Stollery, Symes, Yewchuk.

*Other Members present:* Messrs. Dupras and Ritchie.

*Witnesses: From the Canadian Broadcasting Corporation:* Messrs. Laurent Picard, President; Lister Sinclair, Executive Vice-President; James P. Gilmore, Vice-President (Planning); Eugene Hallman, Vice-President and General Manager (English Services Division); and Knowlton Nash, Director, News and Public Affairs, English Services Division.

The committee resumed consideration of its Order of Reference relating to the Estimates of the Canadian Broadcasting Corporation for the fiscal year ending March 31, 1974 (*See Minutes of Proceedings, Tuesday, February 27, 1973, Issue No. 1*).

## RULING BY MR. CHAIRMAN

MR. CHAIRMAN: At our meeting of Friday, March 30, 1973, Mr. Clark (*Rocky Mountain*) proposed to move that this Committee requests the Secretary of State to table and publish immediately the Evaluation Report concerning the 1972 operations of the Opportunities for Youth Program.

I deferred my ruling on the proposed motion.

Today, I am ready to make my ruling.

A similar motion can be found in Hansard of Wednesday, March 21, 1973 and I will read the following extract:

Motion No. 123—MR. ROSE:

That an Order of the House do issue for a copy of the evaluation report of the 1972 Opportunities for Youth Program.

MR. JOHN M. REID (*Parliamentary Secretary to President of the Privy Council*): Mr. Speaker, this evaluation report is of a confidential nature and I would therefore ask the Hon. member to withdraw his motion.

MR. SPEAKER: Is the motion dropped?

MR. ROSE: Agreed.

Order discharged and motion withdrawn.

I would also refer members to May's Eighteenth Edition, page 632 which reads as follows:

## PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 3 AVRIL 1973

(3)

[Traduction]

Le Comité permanent de la radiodiffusion, des films et de l'assistance aux arts se réunit aujourd'hui à 11h 10, sous la présidence de M. Stewart (*Cochrane*).

*Membres du Comité présents:* M. Arrol, M<sup>lle</sup> Bégin et MM. Beatty, Clark (*Rocky Mountain*), Fleming, Grafftey, Guilbault, Jarvis, Marceau, Marchand (*Kamloops-Cariboo*), Mitges, Nowlan, Reynolds, Rose, Roy (*Timmins*), Stewart (*Cochrane*), Stollery, Symes, Yewchuk.

*Autres députés présents:* MM. Dupras et Ritchie.

*Témoins: De la Société Radio-Canada:* MM. Laurent Picard, président; Lister Sinclair, vice-président exécutif; James P. Gilmore, vice-président (Planification); Eugene Hallman, vice-président et directeur général (Division des services en langue anglaise); et Knowlton Nash, directeur, nouvelles et affaires publiques, Division des services en langue anglaise.

Le Comité reprend l'étude de son ordre de renvoi se rapportant au budget des dépenses pour l'année financière se terminant le 31 mars 1974 relatif à la Société Radio-Canada. (*Voir les procès-verbaux et témoignages du mardi 27 février 1973, fascicule n°1*).

## DÉCISION DU PRÉSIDENT

LE PRÉSIDENT: A notre réunion du vendredi 30 mars 1973, M. Clark (*Rocky Mountain*) a proposé que le Comité demande au Secrétaire d'État de déposer et de publier immédiatement le rapport d'évaluation portant sur le déroulement pour 1972 du programme Perspectives-Jeunesse.

J'avais décidé de me prononcer ultérieurement sur la motion proposée.

Aujourd'hui je suis prêt à faire connaître ma décision.

Une motion analogue fut inscrite le mercredi 21 mars 1973 dans le Hansard. Je vous donnerai lecture de l'extrait suivant:

Motion n° 123—M. ROSE:

Qu'un ordre de la Chambre soit donné en vue de la production de copie du rapport d'évaluation du Programme Perspectives-Jeunesse pour l'année 1972.

M. JOHN REID (*secrétaire parlementaire du président du Conseil privé*): Le rapport d'évaluation est de nature confidentielle et je demanderais donc au député de retirer sa motion.

M. L'ORATEUR: La motion est-elle retirée?

M. ROSE: D'accord.

L'ordre est annulé et la motion est retirée.

Je demanderais également aux membres du Comité de se rapporter au paragraphe de la page 632 de la dix-huitième édition du May, ainsi rédigée: